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Jegyzőkönyv 
 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testületének 
2021. október 26. napján, 

a Polgármesteri Hivatal dísztermében 
megtartott üléséről 

 
Jelen vannak: 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Abrudán Andrea alpolgármester 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka képviselő 
Szelezsán Zsolt képviselő 
Tarján István képviselő 
Furákné Pavelka Marianna képviselő 
Kalcsó Istvánné képviselő 
 
Dr. Bálint Anna jegyző 
 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese köszönti a jelenlévőket, majd megnyitja a közmeghallgatás-t. 
 

KÖZMEGHALLGATÁS 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese megállapítja, hogy a mai közmeghallgatáson települési lakos, vagy 
civil szervezet képviselője nem jelent meg. A közmeghallgatás a helyben szokásos módokon közzé 
lett téve, így az érdeklődők megfelelő információt kaphattak a közmeghallgatás időpontjáról. 
 
Mindezek megállapítása mellett bezárja a közmeghallgatást és folytatja az ülést. A napirendek 
elfogadása előtt kérdezi, hogy van-e bármely képviselőnek kérdése Márk Krisztián rendőr 
őrnagyhoz, aki az ülésen jelen van.  Elmondja továbbá, hogy a tegnapi napon járási szinten történt 
egyeztetés a közbiztonság helyzetéről, ahol több felvetést is tett.  Az egyik, hogy lakossági jelzés 
alapján a közlekedési rendőrök „rászálltak” a gépkocsivezetőkre, így a fokozott rendőri jelenlét 
ellenkező hatást vált ki a lakosságban.  Kéri, hogy a rendőrség a differenciált intézkedési módot 
alkalmazza.  
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy pozitív hatása is van a rendőri jelenlétnek.  Rövid útszakaszon a 
rendőrök telefonhasználatot észleltek járművezetés közben, és nagyon udvariasan figyelmeztették 
az illetőt. Ez helyes, jó, hogy először figyelmeztetnek és nem azonnal büntetnek. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese kijelenti, nagyon örül, hogy ilyen eset is van. Köszönjük a 0-24 
órás rendőri szolgálatot, a lakosokban már kezd visszatérni a biztonságérzet, de még van félelem is 
egyesekben.  Köszönjük a rendőröknek, hogy vigyáznak ránk. 
 
Elmondja továbbá, hogy a temetkezési vállalattal és a Polgárőrség vezetőjével egyeztetett, a temetők 
környékén fokozott figyelemre van szükség, mert elképzelhető, hogy a polgárőrök nem fognak 
bírni egyes személyekkel a Halottak napja körül. 
 



A rendőrőrssel kapcsolatban a holnapi nap folyamán fogja államtitkár urat hívni, hogy az épülettel 
kapcsolatban milyen igényeik vannak, hogy az épület átalakítása ennek alapján történhessen meg. 
 
Márk Krisztián rendőr úrnagy: 
Ők is hallottak ezekről a túlkapási problémákról, a járőröző rendőröknek napi jelentést kell tenniük 
az intézkedésekről, ezekből lehet látni, milyen intézkedéseket tettek.  
Minden egységnek fel van hívva a figyelme, hogy a magánvélemény kinyilvánításától 
tartózkodjanak. 
A temetők körül rendfenntartás október 31-e és november 4-e között kiemelt feladat országosan 
is, így itt is fokozott szolgálatot fognak teljesíteni. A parkolásnál a lakosoktól is türelem szükséges. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy örül, hogy itt vannak a rendőrök, sűrűn lehet velük az utcákon 
találkozni. Az emberek túlnyomó többsége törvénytisztelő, de kerékpárral is besikerül 1-1 kisebb 
probléma, de ezek nem nagy kihágások. Biztonságban szeretnének itt élni a lakosok. A rendőri 
jelenlétnek visszatartó hatása van. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese véleménye szerint szervezhetnének közös akciókat és a 
kerékpárosoknak oszthatnának lámpákat, csengőket, prizmákat, láthatósági mellényeket.  
 
Kalcsó Istvánné ezt nagyon jó ötletnek tatja. A honlapra is ki kellene tenni. 
 
Napirend előtt egyéb hozzászólás nem volt. 
 
Javasolt napirendi pontok: 

 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
  

            2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 

            3) Az orvosi ügyelet áttekintése 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
4) Étkeztetés áttekintése és biztosítása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
5) Földterületek vagyoni értékének meghatározása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
6) Szociális juttatás megtárgyalása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
7) Rendelet-tervezet megtárgyalása (Egységes Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény) 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 

  8) Az önkormányzat közművelődési rendeletének módosítása 
            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
    

  9) Az önkormányzat szociális rendeletének módosítása 
            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 



 
  10) Az önkormányzat térítési díjakról szóló rendeletének módosítása 

            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
11) Egyebek, bejelentések 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese ezt követően megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 fővel 
határozatképes, ismerteti a javasolt napirendi pontokat és javasolja Kalcsó Istvánné képviselőt 
felkérni a jegyzőkönyv hitelesítésére. Javaslatát a jelen lévő képviselők 7 igen szavazattal elfogadják. 
 
Napirendi pontok: 

 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
  

            2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 

            3) Az orvosi ügyelet áttekintése 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
4) Étkeztetés áttekintése és biztosítása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
5) Földterületek vagyoni értékének meghatározása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
6) Szociális juttatás megtárgyalása 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 
7) Rendelet-tervezet megtárgyalása (Egységes Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény) 
Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 

  8) Az önkormányzat közművelődési rendeletének módosítása 
            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
    

  9) Az önkormányzat szociális rendeletének módosítása 
            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
 

 10) Az önkormányzat térítési díjakról szóló rendeletének módosítása 
            Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

 
11) Egyebek, bejelentések 

 
1) Beszámoló a két ülés közötti eseményekről 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

Dr. Rákócziné Tripon Emese szóbeli tájékoztatást ad az előző ülés óta történt eseményekről.  
 



Így  különösen az idősek napja rendezvényről, a közbiztonsági fórumról, az október 23-i 
megemlékezésről, a projektzárásokról, a Magyar Falu Program keretén belül lebonyolított 
játszótér üzembehelyezéséről, kegyeleti eszközök beszerzéséről a ravatalozóba. 
November elején kezdődnek majd meg az útépítési kivitelezési munkák.  
A ROHU pályázattal kapcsolatban elmondja, hogy Socodor településsel tervezett közös 
képviselő-testületi ülés azért maradt el, mert Romániában életbe léptek a COVID járvány miatti 
szigorítások. A román partner kérte a projekt véghatáridejének meghosszabbítását 3-4 hónappal, 
mi is adtunk be módosítási kérelmet, amely elbírálás alatt van. 
 
A tájékoztatóval kapcsolatban vélemény, kérdés nem hangzott el. 
  
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a 
jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő határozatot hozza: 
 
 

67/2021. (X.26.) számú határozat a két ülés között történt eseményekről és tett 
intézkedésekről, valamint az átruházott hatáskörben hozott döntésekről 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a két ülés között történt eseményekről és 
tett  intézkedésekről szóló beszámolót elfogadja. 
Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

                   Dr. Bálint Anna jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 

2) Beszámoló a lejárt határidejű határozatokról 

Előadó: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy írásban beterjesztette a beszámolót, továbbá a 
képviselő-testület döntéseinek végrehajtásáról szóló beszámolót is. Elmondja még azt is, hogy a 
szociális tüzelő a napokban megérkezik, a kérelmek is folyamatosan érkeznek a hivatalba. 
 
A tájékoztatóval kapcsolatban vélemény, kérdés nem hangzott el. 
  
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

68/2021. (X.26.) számú határozat a lejárt határidejű határozatokról 
 
Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról szóló 
beszámolót elfogadja. 
Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
3) Az orvosi ügyelet áttekintése 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy ez év végén lejár az Alföld Ambulance Kft-vel 
kötött szerződés, ezért kellett napirendre venni a témát. A szolgáltató munkájával semmilyen 
negatív jelzés nem érkezett. Nem kértek díjemelést, így az idei évben fizetett díjfizetéssel kell csak 
számolni. 



Gyebnárné Avramucz Hajnalka elmondja, hogy az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi 
Bizottság tárgyalta az előterjesztést, amelynek elfogadását javasolja.  

Kalcsó Istvánné elmondja,hogy örül, hogy nincs emelés.  Úgy látja, hogy nem csak orvosokkal, 
hanem szakképzett mentőápolókkal is el lehet látni az ügyeleti feladatokat. Azt olvasta, hogy a 
jövőben a Mentőszolgálat is elláthat ilyen feladatokat. Jó lenne, mert ez a feladat jelenleg a mi 
adónkból van finanszírozva.  

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

69/2021. (X.26.) számú határozat az orvosi ügyelet 2022. évi ellátásáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete az orvosi ügyelet ellátását továbbra is az 
Alföld Ambulance Kft. (székhely: 5600 Békéscsaba, Széna u. 4. adószám: 24911052-1-
04)  szolgáltatóval kívánja elláttatni, a jelenlegi feltételek változatlan hagyása mellett. 

A képviselő-testület a határozat mellékletét képező szerződést jóváhagyja és  
felhatalmazza a polgármestert, hogy a szolgáltatóval a feladatellátási szerződést kösse 
meg. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 
 

4) Étkeztetés áttekintése és biztosítása 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a bizottsági ülésen ezt a témát részletesen és 
alaposan megtárgyalták. A bizottsági javaslat alapján a határozati javaslat módosulna oly módon,  
a szerződést csak a 2022. év első félévére kötnénk. A bizottság az előterjesztett díjemelési mérték 
helyett 15 %-t tart elfogadhatónak a gyermekétkeztetés, és 10 %-ot a szociális étkeztetés területén.  

A bizottság javasolja azt is, hogy a jegyző készítsen előterjesztést az étkeztetési feladatok ellátását 
illetően és szükség esetén a közbeszerzési eljárás lebonyolításával kapcsolatban. Meg kell 
vizsgálni, hogy 2022. július 1. naptól vásárolt szolgáltatás formájában megoldható-e, 
megoldásokat kell találni a tálalás, a személyzet kérdéseit és költségeit illetően, ezeket tisztázni 
szükséges. Ezt követően szükséges javaslatot előterjeszteni arra, hogyan lehet működtetni, ellátni 
az étkeztetéssel kapcsolatos feladatokat. 

Felmerült az is, hogy vizsgáljuk meg annak lehetőségét, hogy a szociális étkeztetés esetében 
szállítási díj bevezethető-e. 

Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság valóban részletesen 
megtárgyalta az ügyet és a polgármester asszony által elmondottak szerint javasolja a döntést. 

Elmondja még azt is, hogy véleménye szerint ki kell mondani, hogy mennyibe kerül a szociális 
étkeztetés, mert nagyon megterheli a költségvetést. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 



70/2021. (X.26.) számú határozat az étkeztetési szolgáltatás 2022. évi 
ellátásáról 

1. Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a Csaba Ingatlan Kft-vel fennálló, az 
étkeztetési szolgáltatás biztosítására vonatkozó szerződést 2022. június 30. napjáig 
meghosszabbítja. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés-
módosítás aláírására. 

2.  A Csaba Ingatlan Kft. által kért díjemelés mértékét a gyermekétkeztetés esetében 15 
%-al, a szociális étkeztetést esetén 10 %-al tudja elfogadni. 

 
3. A képviselő-testület egyidejűleg felkéri a jegyzőt, hogy a következő képviselő-testületi 

ülésre készítse elő a gyermekétkeztetés és a szociális étkeztetés jövőbeni működtetésére 
vonatkozó elképzelést és ahhoz kapcsolódóan a lefolytatandó közbeszerzési eljáráshoz 
szükséges előterjesztéseket. Vizsgálja meg a lehetőségét annak, hogy a szociális 
étkeztetésnél szállítási díjat érvényesíthet-e az önkormányzat. 

 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 

5) Földterületek vagyoni értékének meghatározása 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a kérdés azért került napirendre, mert az adó- 
értékbizonyítványok és vagyoni bizonyítványok kiállítása során észlelték a hivatal dolgozói, hogy a 
jelenleg használt értékek elavultak. Több forrásból is tájékozódtunk és szakemberekkel is 
egyeztettünk, így lettek az összegek javasolva.  A kollégák munkáját szeretnénk segíteni ezzel a 
döntéssel, hogy viszonylag reális értékek kerüljenek meghatározásra. 

Tarján István elmondja, hogy a Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság megtárgyalta a 
napirendet, de azt javasolják, hogy a hektáronkénti egységár helyett továbbra is aranykorona érték 
legyen meghatározva, így a szántó esetében 90 000 Ft, a gyep esetében 50 000 Ft/aranykorona 
mértékben.  

Kalcsó Istvánné megjegyzi, hogy a szakértő pénzbe kerül, és ezt rugalmasan kellene használni, 
hogy az ügyfeleknek ne okozzunk többletköltséget. 

Dr. Bálint Anna elmondja, hogy differenciáltan fogják alkalmazni a szakértőt, csak azokban az 
esetekben, amikor a hivatal munkatársai nem fogják tudni a gyakorlat és az általános forgalmi 
értékek alapján megállapítani az értéket. 

Kalcsó Istvánné javasolja, hogy a határozati javaslat kerüljön kiegészítésre a következő 
szöveggel, a szakértői kirendelésre utalásnál: 

„Amennyiben az szükséges”. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 

 

 



71/2021. (X.26.) számú határozat földterületek vagyoni értékének 
megállapításáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete Kétegyháza közigazgatási területén lévő 
földterületek vagyoni értékének meghatározásakor az alábbi egységár alkalmazását írja 
elő: 
Szántó (termőföld) művelési ágú földrészletek vonatkozásában 90 000 
Ft/aranykorona, 
Gyep, rét, legelő művelési ágú földrészletek vonatkozásában 50 000 
Ft/aranykorona. 
Az erdő, gyümölcsös művelési ágú földrészletek vonatkozásában a konkrét ügyben – 
amennyiben az szükséges - szakértő bevonásával szükséges a hektáronkénti 
egységárat meghatározni. 
 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 
 

6) Szociális juttatás megtárgyalása 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy ebben az évben is szeretné, ha az önkormányzat 
édességcsomaggal kedveskedne a településen élő valamennyi gyermeknek. A költségvetésben el 
van különítve erre egy meghatározott pénzforrás. A 0-14 éves gyermekek részesülnének a 
csomagban.  

Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést 
és támogatja a határozati javaslat elfogadását. 

Gyebnárné Avramucz Hajnalka elmondja, hogy az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi 
Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatja a határozati javaslat elfogadását. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 

 

72/2021. (X.26.) számú határozat természetbeni szociális juttatás 
megállapításáról 

Kétegyháza Nagyközség képviselő-testülete a rendelkezésre álló szociális keretből 
2.500.000.-Ft összegben a 2021. november 1. napján rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezményre jogosult, továbbá a kétegyházi oktatási-nevelési intézményekben egyéb 
jogosultság alapján gyermekétkeztetési kedvezményben részesülő gyermekek részére 
természetbeni juttatást biztosít. 

Felelős: Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

7) Rendelet-tervezet megtárgyalása (Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézmény) 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a Békés Megyei Kormányhivatal törvényességi 
ellenőrzése nyomán vált szükségessé a gyulai kistérség által fenntartott szociális intézményekre 



vonatkozó rendelet módosítása. Tartalmi módosítás, pl. díjemelés nincs a tervezetben, csak a 
jogszabályoknak való megfeleltetés. 

Gyebnárné Avramucz Hajnalka elmondja, hogy az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi 
Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatja a rendelet-tervezet elfogadását. 

 
73/2021. (X.26.) számú határozat térítési díjakról szóló rendelet 
jóváhagyásáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete Gyula és Környéke Többcélú Kistérségi 
Társulása fenntartásában működő Egységes Szociális és Gyermekjóléti Intézményben 
igénybe vehető személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételi 
rendjéről, a fizetendő térítési díjak, valamint a belépési hozzájárulás mértékének 
megállapításáról szóló rendelet-tervezetet jóváhagyja. 
 
Felelős: Dr. Bálint Anna jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 

8) Az önkormányzat közművelődési rendeletének módosítása 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy az önkormányzat jelenlegi közművelődési 
rendelete 2007-es, az azóta eltelt időben több jogszabályváltozás történt, amely a 
fogalomhasználatot módosította, bizonyos jogintézmények megváltoztak, bevezetésre került az 
alapszolgáltatás rendszere és ezeket a változásokat a helyi rendeleten is át kell  vezetni. 

Gyebnárné Avramucz Hajnalka elmondja, hogy az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi 
Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatja a rendelet-tervezet elfogadását. 

Dr. Bálint Anna elmondja, hogy a rendelet-tervezeteket – a jogszabályi előírásoknak megfelelően 
– a román, német és a roma nemzetiségi önkormányzatok megtárgyalták és a tervezetet 
elfogadták, annak képviselő-testületi jóváhagyását támogatják. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslathoz kapcsolódó önkormányzati rendelet módosítását szavazásra, amelyet a jelen lévő 7 
képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő rendeletet alkotja: 
 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzata Képviselő‐testületének  

15/2021.(X.27.) számú önkormányzati rendelete 
Kétegyháza Nagyközség Önkormányzatának közművelődési feladatairól 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

 

9) Az önkormányzat szociális rendeletének módosítása 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a szociális rendelet módosítására a Békés Megyei 
Kormányhivatal által elvégzett célvizsgálat megállapításai nyomán kerül sor. Itt is elsősorban 
fogalomhasználatok és rendszerbeli elhelyezések pontosításáról van szó, tartalmi változás ezzel a 
módosítással nem fog a rendeletben történni. 



Gyebnárné Avramucz Hajnalka elmondja, hogy az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi 
Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatja a rendelet-tervezet elfogadását. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslathoz kapcsolódó önkormányzati rendelet módosítását szavazásra, amelyet a jelen lévő 7 
képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő rendeletet alkotja: 
 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzata Képviselő‐testületének  

16/2021.(X.27.) számú önkormányzati rendelete 
a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 4/2017. (III.1.) számú rendelet 

módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 10) Az önkormányzat térítési díjakról szóló rendeletének módosítása 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a térítési díjakról szóló rendelet módosítására a 
Békés Megyei Kormányhivatal által elvégzett célvizsgálat megállapításai nyomán kerül sor. Itt is 
elsősorban fogalomhasználatok és rendszerbeli elhelyezések pontosításáról van szó, tartalmi 
változás ezzel a módosítással nem fog a rendeletben történni. 

Dr. Bálint Anna elmondja, hogy a fő változás, hogy a személyi térítési díjat a rendelet nem 
tartalmazhatja, kizárólag az intézményi térítési díj szabályozható a rendeletben. A személyi térítési 
díjat az intézményvezető állapítja meg az intézményi térítési díj alapján. 

Kalcsó Istvánné elmondja, hogy ez nagyon furcsa, hogy ki kell venni az intézményi térítési díjat. 
Az összhangot majd meg kell teremteni, a régi beidegződések megvannak. Lehet, hogy mégiscsak 
a helyi rendeletünk jobb volt, hiszen abból a lakos látta, hogy mennyit kell majd fizetnie.  

Abrudán Andrea elmondja, hogy semmi nem fog változni, marad a régi rendszer csak a személyi 
térítési díj nem lesz benne a rendeletben. 

Gyebnárné Avramucz Hajnalka elmondja, hogy az Oktatási, Kulturális és Egészségügyi 
Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatja a rendelet-tervezet elfogadását. 

Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslathoz kapcsolódó önkormányzati rendelet módosítását szavazásra, amelyet a jelen lévő 7 
képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő rendeletet alkotja: 
 

Kétegyháza Nagyközség Önkormányzata Képviselő‐testületének  

17/2021.(X.27.) számú önkormányzati rendelete 
A térítési díjakról szóló 19/2013. (VIII.30.) számú rendelet módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

 
11) Egyebek, bejelentések 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese felveti, hogy a Malom-tó körül lévő fák gallyai szeles, viharos 
időben leszakadnak, amely komoly balesetveszélyt jelent. Ennek megakadályozása érdekében 
javasolja kérelmezni az önkormányzati tulajdonú területen lévő fák kivágását. Természetesen az 
önkormányzat pótolni fogja a kivágandó fákat.  Ez a probléma már évek óta fennáll, a fák egyébként 
egészségesek, csak olyanok, hogy egy erősebb szél esetén leszakadnak akár a nagyobb gallyak is. A 
fakivágásához engedély szükséges, ezért javasolja felkérni a jegyzőt, hogy kérjen kijelölést a Békés 



Megyei Kormányhivataltól, mert a jegyző a saját önkormányzat vonatkozásában nem adhat 
engedélyt.  
A fakivágás elvégzése vonatkozásában kéri, figyelemmel arra, hogy mintegy 30 fáról van szó, hogy 
– ha az önkormányzat szakemberei nem tudják megoldani - , akkor külső szakembert vehessenek 
igénybe. 
 
Kalcsó Istvánné kéri, hogy a fakivágások engedélyezésekor többféle fa legyen meghatározva, hogy 
a lakosok azokból – az anyagi forrásuktól függően – tudjanak választani-  A Malom-tó körüli fák 
valóban veszélyesek, leesnek a gallyak és ez nagyon veszélyes a közúti közlekedésre. 
A Széchenyi utca – Aradi utcáknál is nagyon ki vannak száradva a fák, a Vasútállomástól jobbra, 
azokat is meg kellene nézni.  Meg kellene nézni, hogy az önkormányzat, vagy a MÁV tulajdona-e a 
terület. 
 
Abrudán Andrea elmondja, hogy nagyon sajnálja a fákat, de hideg, fagyos, szeles időben nagyon 
veszélyesek. Ebben az évben az előrejelzések szerint hideg tél lesz, így meg kell előzni a baleseteket 
és ki kell vágatni a fákat. Javasolja, hogy keressen az önkormányzat egy fakivágással foglalkozó 
professzionális céget, mert a fakivágás balesetveszélyes, érteni kell hozzá. A közfoglalkoztatott 
munkatársaktól nem lehet elvárni, hogy ennyi fát kivágjanak, ráadásul ehhez érteni is kell. 
 
Kalcsó Istvánné egyetért a javaslattal, kosaras autóval kellene kivágatni a fákat, annak érdekében, 
hogy ne történjen baleset. Ráadásul itt sok fáról is van szó. 
 
Tarján István ismerteti a Mezőgazdasági és Környezetgazdálkodási Bizottság határozati 
javaslatát a Malom-tó körüli fák kivágásával kapcsolatban: 

 
„Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a Kétegyháza, Malom-tó körüli, 
önkormányzati tulajdonú területen lévő mintegy 30 balesetveszélyes fa kivágását kérelmezi. 
Felkéri a jegyzőt, hogy a fakivágás engedélyezése tárgyában lefolytatandó hatósági   
eljáráshoz a kijelölési kérelmet nyújtsa be a Békés Megyei Kormányhivatalhoz. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a fakivágási kérelmet az önkormányzat nevében 
nyújtsa be, majd az engedély birtokában – külső szakember bevonásával – gondoskodjon a 
fák kivágásáról. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a fák kivágását követően a kivágott fák pótlásáról – az 
engedélyben foglaltak alapján – gondoskodjon.” 
 

 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő 7 képviselő egyhangú igen szavazattal elfogad és a következő 
határozatot hozza: 
 

74/2021. (X.26.) számú határozat fakivágási kérelem benyújtásáról 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete a Kétegyháza, Malom-tó körüli, 
önkormányzati tulajdonú területen lévő mintegy 30 balesetveszélyes fa kivágását 
kérelmezi. 
Felkéri a jegyzőt, hogy a fakivágás engedélyezése tárgyában lefolytatandó hatósági 
eljáráshoz a kijelölési kérelmet nyújtsa be a Békés Megyei Kormányhivatalhoz. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a fakivágási kérelmet az önkormányzat nevében 
nyújtsa be, majd az engedély birtokában – külső szakember bevonásával – 
gondoskodjon a fák kivágásáról. 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a fák kivágását követően a kivágott fák pótlásáról 
– az engedélyben foglaltak alapján – gondoskodjon. 



 
Felelős: Dr. Bálint Anna jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 7-0-0 

 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy a Mezőgazdasági és Környezetvédelmi Bizottság 
ülésén felmerült, hogy az őszi hónapokban a lakosok is gallyaznak és a levágott gallyakkal 
kapcsolatban az önkormányzat segítséget nyújthatna. Kéri a képviselőket, hogy a lakosokat 
tájékoztassák, hogy előre egyeztetett időpontban az aprítógéppel az önkormányzat segítséget tud 
nyújtani. 
Elmondja továbbá azt is, hogy építési törtemléket továbbra sem lehet gyűjteni. Ezt a tevékenységet 
csak engedély birtokában lehet folytatni, de ez jelenleg nincs napirenden. 
 
Elmondja továbbá azt is, hogy Krisán György vállalkozó, aki megvásárolta a volt 
Takarékszövetkezet épületét kérelmet nyújtott be, amelyben kérte, hogy bejárót és parkolót 
építhessen a Fő téren az ingatlan bejárásának biztosítása érdekében. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta 
az ügyet és javaslatot terjesztett elő. A maga részéről a gyeprácsos megoldást támogatná, mert azon 
keresztül be lehet járni, de nem bontja meg a Fő tér szerkezetét és a kinövő füvet lehet vágni. 
Egyébként a kérelmet csak úgy tudja támogatni, ha a bejáró sem a fákat, sem az ott lévő rózsákat 
nem érinti. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a kérelmet és támogatja a 
bejáró építését. A gyeprácsos megoldást nem támogatja, mert az mindig megsüllyed. Frühwald 
kővel kellene megoldani a kivitelezést, mint amilyen a járda is. A kivitelezés után pedig virágokat 
kellene ültetni. 
 
Tarján István elmondja, hogy amikor építették a Takarékszövetkezetet, akkor sem csináltak 
bejárót. A szolgalmi jog a hivatalon keresztül biztosított. Ő úgy hagyna mindent, ahogy van.  
 
Abrudán Andrea véleménye szerint, ha a gyeprács alá rendes alapot csinálnának, akkor esetleg jó 
lesz. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy a polgármester asszonynak igaza van, meg kell maradjon a 
zöldfelült. 
Szelezsán Zsolt elmondja, hogy kulturált térburkolóval meg lehet oldani. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester ezt követően szavazásra teszi fel a határozati 
javaslatot, melyet a jelen lévő képviselők 5 igen, 0 tartózkodás és 2 nem szavazattal elfogad és a 
következő határozatot hozza: 
 

75/2021. (X.26.) számú határozat bejáró építésének engedélyezéséről 

Kétegyháza Nagyközség Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a Kétegyháza, Fő 
tér 8. szám alatti ingatlan tulajdonosa - az ingatlan megközelítésének biztosítása céljából 
– bejárót létesítsen a Fő téren a következők szerint: A bejáró létesítése a piac felől 
történhet meg, egy nyomvonal sávon, az ingatlan kapujának vonaláig, az ingatlan előtti 
járdaszakasznál használt térburkolóhoz hasonló térburkolóval. A bejáró létesítése 
parkolási célt nem szolgálhat. A bejáró létesítése a  Fő téren lévő fákat és virágokat 
nem érintheti. 

Felelős: Dr. Bálint Anna jegyző 
Határidő: azonnal 
Szavazati arány: 5-0-2 



 
Gyebnárné Avramucz Hajnalka egy kérést szeretne Kétegyháza lakosai felé intézni.  A Kormány 
döntése értelmében az egészségügyi intézményekben kötelező a maszk használata. A COVID 
megbetegedés nagyon érinti Kétegyházát is. Felhívja a lakosok figyelmét, hogy ezeket a szabályokat 
mindenki tartsa be! Sokan maszk nélkül érkeznek az orvosi ellátásra és maszkot kell számukra 
biztosítani. Az is előfordul nem egyszer, hogy egy-egy beteggel 5 kísérő jön és nekik is adni kell 
maszkot. 
 
Kalcsó Istvánné elmondja, hogy pénzt kell kérni a maszkokért. Senkinek nem jó ez a helyzet. 
Nézzük meg annak a lehetőségét is, hogy a betegirányításba valakit oda kellene tenni. A lázmérést 
is meg kellene oldani. A betegséget meg kell előzni.  
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese elmondja, hogy az önkormányzat Facebook oldalára ki fognak 
kerülni a Kormány által elrendelt szabályok. 
 
Tarján István elmondja, hogy a napraforgó eladásából az önkormányzatnak 4,5 millió forint, a 
kukoricából 6 millió forint  bevétele lett. El van vetve 12,5 – 13 hektár őszi árpa. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese polgármester megállapítja, hogy egyéb kérdés, hozzászólás nincs 
megköszöni a munkát és bezárja ülést. 

 
K.m.f. 

 
 
 

Dr. Rákócziné Tripon Emese     Dr. Bálint Anna 
polgármester                  jegyző 

 
Kalcsó Istvánné 

képviselő 
       jkv.hitelesítő 

 
 


